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ACTA NÚM. 45 

 

Membres assistents: 

 

Isabel Boncompte Bonfill 

Marta Estella Clota 

Damià García Nájar 

Anna Gavarró Algueró 

Joan Manel Leyva Moral  

Tomàs Manuel Margalef Burrull 

Enric Marín Otto 

Montserrat Masoliver Puig 

Dolors Masats Viladoms 

Jordi Nadal Tersa 

Jordi Prat Fernández 

Nerea Roher Armentia 

Laura Santamaria Guinot (presidenta) 

Rosa María Sebastián Pérez 

Katja Schustakowitz Diaz 

Olga Torres Hostench  

 

 

A Bellaterra, a les 11:30 h del dia 17 

d’octubre de 2024, es reuneixen sota la 

presidència de la Vicerectora de 

Relacions Internacionals i de Política 

Lingüística, Laura Santamaria Guinot, 

els membres de la Comissió de relacions 

Internacionals i Política Lingüística de la 

UAB assenyalats al marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió la Dra. Olga Soler Vilageliu i el Sr. Òscar Molina 

Romo. 

 

Actua, com a secretari, Jorge Pedemonte Marino, lletrat del Gabinet Jurídic. 
 

 

La sessió es desenvolupa via telemàtica a través de la plataforma Teams. 

Abans que la presidenta iniciï la seva intervenció per tractar dels punts de l’ordre del 

dia, s’adverteix a les persones que participen a la sessió que, d’acord amb l’article 

13 del Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril 

de 2016, relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de 

dades personals i la lliure circulació d’aquestes dades (RGPD), en compliment de la 

missió d’interès públic que correspon a la Universitat, la reunió d’avui es fa per 

videoconferència i s’enregistra amb l’única finalitat de redactar l’acta, i que aquesta 

gravació queda custodiada pel secretari de la Comissió. 

El contingut de la reunió no es pot facilitar a terceres persones ni a d’altres 

destinataris, excepte a aquells òrgans, àrees, serveis, unitats administratives o 

personal de la UAB que n’hagin de tenir informació per al desenvolupament de les 

seves competències o les tasques pròpies del lloc de treball. Consegüentment, 

s’informa que està prohibit enregistrar i divulgar, totalment o parcialment, el 

contingut i la gravació d’aquesta sessió a terceres persones no autoritzades 

expressament.  

S’informa les persones assistents que poden exercir els drets que l’RGPD reconeix a 

les persones titulars de les dades personals, presentar reclamacions davant 

l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades i fer les consultes pertinents al delegat de 

Protecció de Dades de la UAB. 



Pàgina 2 de 6 
 

S’adverteix que si alguna de les persones assistents no vol ser enregistrada, un cop 

s’hagi identificat a l’efecte del quòrum, pot exercir el seu dret d’oposició i inhabilitar 

l’opció de vídeo. 

 

Ordre del dia  

 

Punt 1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

Punt 2. Informe de la presidència de la comissió. 

Punt 3. Aprovació, si s’escau, de les assignatures de la UAB Summer School 2025. 

Punt 4. Aprovació, si s’escau, de les esmenes a la Convocatòria de Mobilitat 

Internacional UAB 2025-2026. 

Punt 5. Afers de tràmit. 

Punt 6. Torn obert de paraules. 

 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

Punt 1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

Es procedeix a l’aprovació per assentiment de l’acta de la sessió anterior de data 17 

de juliol de 2024. 

 

Punt 2. Informe de la presidència de la comissió 

 

La presidenta informa sobre qüestions que afecten a la Comissió. 

 

RELACIONS INTERNACIONALS 

 

- Situació a Gaza i beques refugi 

 

S’estan gestionant els gairebé 300.000 euros assignats per a les beques refugi, amb 

la qual cosa s’ha augmentat la dotació que es tenia a la UAB per aquestes beques. 

 

Pel que fa a les persones que estan sol·licitant aquestes beques, ens trobem amb 

situacions diferents. En primer lloc, hi ha un estudiant de Gaza que ja ha estat 

acceptat a un Programa de Doctorat, si bé el problema ara és com sortir de la zona. 

 

També tenim un alumne Libanès, que ha vingut amb la seva dona, així com una 

estudiant Siriana respecte de la qual el seu grup de recerca ha demanat la intervenció 

de la universitat per poder fer-la venir.  

 

La presidenta recorda que en els Claustres de maig i del juny d’aquest any es va 

aprovar una Declaració sobre la situació a Gaza. En implementació de les declaracions 

de la universitat i també de la CRUE, es va informar que teníem relació amb dues 
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universitats d’Israel amb les quals s’han trencat relacions pel que fa a la rebuda i 

enviament d’estudiants.  

 

També s’ha aturat o es manifesta que no es duran a terme altres tipus de 

col·laboracions que es puguin desenvolupar amb Israel mentre el context actual de 

guerra continuï.   

 

Hi havia pendent la creació d’una comissió amb participació d’alumnat, PTGAS i PDI. 

Per tal de poder constituir la comissió, es va decidir que hi poguessin formar part els 

membres del Claustre que volguessin, ja que el Claustre té més membres que el 

Consell de Govern. Ha mancat, però, la implicació de PDI i després del darrer Consell 

de Govern del mes de setembre, hi ha hagut contacte amb l’associació Acció per 

Palestina, i arran d’aquí sí s’ha contactat amb dues professores. Posteriorment al 

darrer Consell de Govern una professora claustral va manifestar la intenció de 

participar en la Comissió. Es trobem, doncs, en disposició de constituir la comissió. 

 

- Viatge de l’Aliança 4U a Sudàfrica 

 

S’ha contactat amb 7 universitats d’aquest país, que tenen molt potencial 

investigador i recursos econòmics per dur a terme la recerca. Han mostrat voluntat 

de col·laborar amb la UAB i s’ha parlat d’àmbits d’interès comú, en especial salut, 

medicina, seguretat alimentària, estudis africans i justícia social. 

 

POLÍTICA LINGÜÍSTICA  

 

- PIDOC 

 

Podrem saber a principi de novembre quina és la situació de la llengua d’impartició 

dels estudis de grau i de màster durant el curs acadèmic 2024-2025. En tot cas, la 

vicerectora esmenta que és un tema que haurà de treballar el proper equip de govern.  

 

- Llengua dels concursos PDI 

 

Es van dur a terme els concursos de professorat associat, associat substitut i lector, 

d’acord amb els criteris que es van aprovar en el Text refós reglament personal 

acadèmic (https://www.uab.cat/doc/Text_refos_reglament_personal_academic). El 

professorat universitari que s’incorpora per efectuar la docència en terceres llengües 

en les assignatures perfilades per la universitat haurà d’acreditar el nivell C1 de 

coneixement de la tercera llengua; en el cas dels perfils dels àmbits lingüístics i 

literaris i de la didàctica de la llengua i de la literatura els mitjans del nivell C2 o 

certificat equivalent; el professorat que no n’estigui exempt de conformitat amb el 

que estableix l’article 157.2 de l’esmentat reglament, o bé no hagi de fer docència 

en català en els àmbits lingüístics, literaris i de la didàctica de la llengua i de la 

literatura, haurà d’acreditar el coneixement de C1 de català i podrà optar entre 

https://www.uab.cat/doc/Text_refos_reglament_personal_academic
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acreditar-lo en el moment de la presentació de la sol·licitud de participació en el 

procés selectiu, o bé acollir-se a la possibilitat d’acreditar aquest nivell de 

coneixement durant els dos anys següents. 

 

De tota manera, alguns dels departaments i facultats implicats han demanat de 

revisar els requisits, la qual cosa ha estat acceptada per la vicerectora de Personal 

Acadèmic i de Relacions Internacionals i Política Lingüística. 

 

- International tracks 

 

Es vol proposar una ampliació d’aquestes propostes formatives, per tal de dissenyar 

itineraris que permetin formar-se en les llengües pròpies de la UAB i no només en 

anglès, ja que la finalitat és l’atenció a l’alumnat in, que de moment no ha quedat 

coberta en alguns casos.  

 

S’obre un torn de paraules sobre aquest informe. 

 

- La Sra. Olga Torres dona les gràcies per l’informe i les accions dutes a terme en 

relació amb Palestina. 

 

- La Sra. Dolors Masats també dona les gràcies per l’informe i les accions dutes a 

terme en relació amb Palestina. 

 

Comenta que la qüestió dels perfils de professorat és cosa dels Departaments i que 

a les reunions s’ha de convidar al Servei de Llengües com a òrgan de la universitat 

que sap con funcionen les acreditacions de cara als concursos en matèria de 

competències lingüístiques. 

 

- La Sra. Marta Estella respon que en relació amb això, cap problema en afegir el 

Servei de Llengües. 

 

- La Sra. Anna Gavarró demana sobre la composició dels Tribunals i la llengua dels 

concurs. Opina que la llengua dels membres del Tribunal no ha de condicionar la 

llengua del concurs. 

 

La Sra. Dolors Masats diu que comparteix el punt de vista però que també es poden 

buscar alternatives de persones que puguin ser membres de Tribunals i coneguin la 

llengua catalana, i que és una cosa que depèn dels Departaments. 

 

La presidenta respon també que aquest punt s’ha de valorar i veure les millors 

opcions per la formació de Tribunals amb membres que coneguin la llengua catalana. 

També s’han rebut queixes en contrari, dient que si es vol atreure talent de fora no 

es pot restringir el castellà i l’anglès. És un assumpte que s’ha de valorar.  
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Punt 3. Aprovació, si s’escau, de les assignatures de la UAB Summer School 

2025. 

 

Presenta el punt la Sra. Katja Schustakowitz. 

 

El Sr. Joan Manel Leyva comenta les dificultats del seu Departament per participar 

enguany, i lamenta que no hi hagi hagut algun altre Departament de la Facultat de 

Medicina implicat La idea és la de recuperar la participació pel proper curs. 

 

La Comissió, per assentiment, acorda:  

 

Primer. Aprovar les assignatures de la UAB Summer School 2025, d’acord amb la 

documentació adjunta a la convocatòria de la Comissió (punt 3 de l’ordre del dia). 

[DOCUMENT 3] 

 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Relacions Internacionals i de Política 

Lingüística l’execució i el seguiment d’aquest acord. 

 

Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 

que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 

 

 

Punt 4. Aprovació, si s’escau, de les esmenes a la Convocatòria de Mobilitat 

Internacional UAB 2025-2026 

 

Presenta el punt la Sra. Katja Schustakowitz presenta el punt. 

  

La Comissió, per assentiment, acorda:  

 

Primer. Aprovar les esmenes a la Convocatòria de Mobilitat Internacional UAB 2025-

2026, d’acord amb la documentació adjunta a la convocatòria de la Comissió (punt 4 

de l’ordre del dia). [DOCUMENT 4] 

 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Relacions Internacionals i de Política 

Lingüística l’execució i el seguiment d’aquest acord. 

 

Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 

que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 

 

Punt 5. Afers de tràmit 

No n’hi ha. 
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Punt 6. Torn obert de paraules 

 

- La Sra. Olga Torres diu que, segons entén ella, la distribució de diners de la mobilitat 

varia força en relació amb les diferents universitats espanyoles. Demana fer grup de 

pressió on calgui per mirar d’augmentar la dotació que rep la UAB. 

 

La presidenta respon que això es fa a través de SEPIE i el criteri de repartiment és el 

mateix per a totes les universitats espanyoles. La Sra. Schustakowitz aclareix en el 

mateix sentit que la distribució del pressupost segueix els mateixos criteris per a 

totes les universitats.  

 

- La Sra. Anna Gavarró parla sobre els intercanvis IN de la Facultat de Lletres i diu 

que hi ha una tendència per part de la gestió acadèmica de la facultat a matricular 

els estudiants d’intercanvi IN a fer assignatures que s’imparteixen en castellà i no en 

català. Comenta que cal una línia política per aconseguir que aquests estudiants facin 

cursos en català. 

 

La Sra. Montse Masoliver respon sobre això i comenta que en principi són els 

estudiants els que demanen els cursos que els interessen, però que en tot cas 

contactarà amb la gestió acadèmica de Lletres per veure com és el procediment i els 

criteris que es fan servir per matricular els estudiants d’intercanvi a assignatures que 

no s’imparteixen en català. 

 

El Sr. Jordi Nadal entén que els criteris responen a directrius polítics de la Facultat, i 

enllaça la qüestió amb la necessitat de compliment de les guies docents.  

 

La presidenta està d’acord amb els comentaris i reflexiona que efectivament s’ha de 

plantejar una línia política al respecte. 

 

- La presidenta dona les gràcies als membres de la Comissió per l’ajut i la implicació 

en els darrers anys. 

 

A les 12:26 h, la presidenta de la Comissió aixeca la sessió, de la qual, com a 

secretari, estenc aquesta acta.  

 

 

El secretari  

        Vist i plau 

        La presidenta 

 

 

 

 

 


